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078/22: Godkjenning av  innkalling og saksliste
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Innkalling og saksliste vert godkjent.

Alver formannskap 08.09.2022:
Handsaming:
Sak 83/22 vart handsama etter sak 89/22
Det var lagt til ei ekstraorientering frå NGIR IKS, denne var i starten av møtet.
Ellers ingen merknader, samrøystes.

FO- 078/22 Vedtak:
Innkalling og saksliste er godkjent.

079/22: Godkjenning av møteprotokoll
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Møteprotokollen vert godkjent.

Alver formannskap 08.09.2022:
Handsaming:
Ingen merknader, samrøystes.

FO- 079/22 Vedtak:
Møteprotokollen er godkjent.

080/22: Kommuneplanen sin arealdel for Alver - Planprogram på høyring
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Saka blir lagt fram for politisk drøfting. 

Eldreråd 05.09.2022:
Handsaming:
Marte Hagen Eriksrud-rådgjevar Plan og analyse orienterte om kommuneplanen sin arealdel.
Det vart sett fram følgjande framlegg til uttale:
Eldrerådet sluttar seg til planprogrammet. Eldrerådet er oppteken av at prinsippet om å "ta heile 
kommunen i bruk" vert følgd opp i praksis. Rådet vil understreka planen må ha fokus på å byggja eit 
aldersvenleg og heilskapleg samfunn, og at arealdelen må leggast til rette for alle aldersgrupper i 
Alver-samfunnet.

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til uttale.

ER- 034/22 uttale:
Eldrerådet sluttar seg til planprogrammet. Eldrerådet er oppteken av at prinsippet om å "ta heile 
kommunen i bruk" vert følgd opp i praksis. Rådet vil understreka at planen må ha fokus på å byggja eit 



aldersvenleg og heilskapleg samfunn, og at arealdelen må leggast til rette for alle aldersgrupper i 
Alver-samfunnet.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.09.2022:
Handsaming:
RMNF meiner det i den vidare planprosessen bør leggjast vekt på at framtidig bustadbygging legg til 
rette for at ein skal kunne bu der sjølv om ein skulle få fysiske utfordringar. Ein arealplan med tydeleg 
føringar på dette feltet medverkar til at menneske med nedsett funksjonsevne kan leva meir aktive liv, 
og til å minka presset på sjukeheimsplassar og andre tilrettelagde butilbod. Nye bustader i Alver må 
ha livsløpsstandard. Kommunen må vidare sikra seg areal til offentleg tenesteyting, også utanfor 
tettstadene. Ein tenkjer her til t.d. på skjerma omsorgsbustader.

Samrøystes vedteke.

RMNF- 034/22 uttale:
RMNF meiner det i den vidare planprosessen bør leggjast vekt på at framtidig bustadbygging legg til 
rette for at ein skal kunne bu der sjølv om ein skulle få fysiske utfordringar. Ein arealplan med tydeleg 
føringar på dette feltet medverkar til at menneske med nedsett funksjonsevne kan leva meir aktive liv, 
og til å minka presset på sjukeheimsplassar og andre tilrettelagde butilbod. Nye bustader i Alver må 
ha livsløpsstandard. Kommunen må vidare sikra seg areal til offentleg tenesteyting, også utanfor 
tettstadene. Ein tenkjer her til t.d. på skjerma omsorgsbustader.

Ungdomsråd 05.09.2022:
Handsaming:
Orientering i saka v/Marte Eriksrud, rådgjevar Plan og analyse
Tatt til orientering - ingen merknadar

Samrøystes vedteke

UR- 030/22 uttale:
Tatt til orientering - ingen merknadar

Utval for helse og omsorg 06.09.2022:
Handsaming:
Marte Hagen Eriksrud-rådgjevar Plan og analyse orienterte og svara på spørsmål.
Utvalsleiar Ståle Hauge-AP sette fram følgjande framlegg til uttale:
Utval for helse og omsorg støttar Råd for menneske med nedsett funksjonsevne sin uttale i saka 
05.09.2022.

HO ber administrasjonen sikra at det offentlege har reserveareal for utvikling av offentleg tenesteyting 
i forhold til vedtatt senterstruktur, dette gjeld utviding eller behov for areal til ny bygningsmasse for 
formålet.

HO ber administrasjonen sikre at det blir sett av areal til sosiale møteplassar både på organiserte og 
uorganiserte stader.

HO ber administrasjonen ta inn som kriterier i planen dei vedtaka i bustadsosial handlingsplan som 
krev arealavsetning for å kunne realiserast. Sekundært må det avsetjast areal før bustadsosial 
handlingsplan er vedtatt i Alver kommune.

HO ber administrasjonen vurdere å innføre krav til 50% universal utforming og krav til 
«livsløpstandard» i areal avsett til bustader.

Utvalet vedtok samrøystes S. Hauge-AP sitt framlegg til uttale.

HO- 033/22 uttale:
Utval for helse og omsorg støttar Råd for menneske med nedsett funksjonsevne sin uttale i saka 
05.09.2022.



HO ber administrasjonen sikra at det offentlege har reserveareal for utvikling av offentleg tenesteyting 
i forhold til vedtatt senterstruktur, dette gjeld utviding eller behov for areal til ny bygningsmasse for 
formålet.

HO ber administrasjonen sikre at det blir sett av areal til sosiale møteplassar både på organiserte og 
uorganiserte stader.

HO ber administrasjonen ta inn som kriterier i planen dei vedtaka i bustadsosial handlingsplan som 
krev arealavsetning for å kunne realiserast. Sekundært må det avsetjast areal før bustadsosial 
handlingsplan er vedtatt i Alver kommune.

HO ber administrasjonen vurdere å innføre krav til 50% universal utforming og krav til 
«livsløpstandard» i areal avsett til bustader.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 06.09.2022:
Handsaming:
Orientering til saka v/Marte Hagen Eriksrud-rådgjevar Plan og analyse

OKK vedtok samrøystes å senda planen ut på høyring og har ingen merknader. 

OKK- 048/22 uttale:
OKK vedtok å senda planen ut på høyring og har ingen merknader. 

Utval for næringutvikling og drift 07.09.2022:
Handsaming:
Utvasleiar Marte Hagen Eriksud-rådgjevar Plan og analyse orienerte i sak.
Utvasleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg til uttale:
 Utval for næringsutvikling og drift vil koma med følgjande innspel til planprogrammet for 
kommuneplanen sin arealdel:

1. Utnyttingsgrad av eksisterande næringsområde skal kunna vera opp til 80% BYA. 
2. Ein bør vurdera å utvida næringsområdet på Mjåtveit. 
3. Leggja til rette areal for mindre einebustader og tomannbustader i sentrumsnære strok, 

for skapa attraktive område for tilflytting og vekst.

Utvalet vedtok samrøystes S. Lavik sitt framlegg til vedak.

ND- 029/22 uttale:
1.      Utnyttingsgrad av eksisterande næringsområde skal kunna vera opp til 80% BYA. 
2. Ein bør vurdera å utvida næringsområdet på Mjåtveit. 
3. Leggja til rette areal for mindre einebustader og tomannbustader i sentrumsnære strok, for 

skapa attraktive område for tilflytting og vekst.

Alver formannskap 08.09.2022:
Handsaming:
Tilleggsframlegg frå A.Byrknes-KRF:
Under Nærmiljø grøntstruktur og friluftsliv:
Rasteplasser og Parkeringsplasser og serviceanlegg (tømmingsanlegg bubil)

Framlegget vart samrøystes vedteke.

FO- 080/22 uttale:
Kommunedirektøren sitt framlegg med følgjande tillegg:
Under Nærmiljø grøntstruktur og friluftsliv:
Rasteplasser og Parkeringsplasser og serviceanlegg (tømmingsanlegg bubil)

081/22: Høyring planprogram regional plan for senterstruktur og berekraftige lokalsamfunn
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyre sluttar seg merknadane til planprogram for regional plan for senterstruktur og 



berekraftige lokalsamfunn.

Utval for areal, plan og miljø 07.09.2022:
Behandling:
Tilleggsframlegg til punkt 2.6 frå Vigdis Villanger-Sp 
Folkehelsearbeid retta mot barn og unge må løftast inn i planarbeidet.

Framlegget vart samrøystes vedteke
Kommunedirektøren sitt framlegg med tilleggsframlegg vart samrøystes vedteke.

APM- 116/22 uttale:
Kommunestyret sluttar seg merknadane til planprogram for regional plan for senterstruktur og 
berekraftige lokalsamfunn med følgjande tillegg til punkt 2.6: Folkehelsearbeid retta mot barn og unge 
må løftast inn i planarbeidet.

Alver formannskap 08.09.2022:
Handsaming:
Framlegg frå I.Fjeldsbø-H:
Punkt 2.6 Folkehelsearbeid retta mot barn og unge må løftast inn i planarbeidet
Kommunedirektøren sitt framleggt med tillegg frå I.Fjeldsbø vart samrøystes vedteke.

FO- 081/22 innstilling:
Kommunestyre sluttar seg merknadane til planprogram for regional plan for senterstruktur og 
berekraftige lokalsamfunn.

Punkt 2.6 Folkehelsearbeid retta mot barn og unge må løftast inn i planarbeidet.

082/22: Byggeprogram - bufellesskap 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret vedtek byggjeprogram for nytt bufellesskap for menneske med utviklingshemming slik 
det ligg føre i saka.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 30.05.2022:
Handsaming:
Line Valle-tenesteleiar Eigedomsforvaltning og Prosjekt, og Bernt Fjordheim-tenesteleiar Habilitering 
orienterte og svarte på spørsmål.
Framlegg frå Reidar Knutsen:
RMNF kan ikkje støtta bygging av bufellesskap for 5-6 bebuarar i Skarsvegen 29. Tomta synest lite 
egna for bufellesskap, og det er ikkje ei god løysing å samlokalisera bebuarar med dei utfordingane 
administrasjonen beskriv. Bustadar for menneske med utviklingshemming bør ligge i normale bustad-
miljø med utsikt og lys, gjerne sentralt, og i alle fall ikkje ha institusjonspreg. Om ein bebuar treng 
spesiell skjerming, bør det løysast gjennom lokalisering og tilpassing innanfor eit normalt bustad-
miljøet. Ein bør Ikkje samlokalisera mange bebuarar med utfordrande åtferd og behov for skjerming. 
Kanskje er einebustad då det beste, i alle fall ikkje saman med nokon som er sensitive mot lyd eller 
kan bli ekstra redde og usikre ved utfordrande åtferd frå naboane. Det er mykje viktigare å sikra ei god 
løysing for bebuarane som gjerne skal bu der resten av livet, heller enn å følje opp det administrative 
vedtaket frå Lindås kommune om å kjøpa Skarsvegen 29, og påstandane om stordriftsfordelar og om 
at alternative vil gje betydeleg utsetjing. NFU har heile tida våre imot bufellesskapet i Skarsvegen 29, 
og forsking tilbakeviser påstandane om stordriftsfordelar og sosiale fordelar ved store bufellesskap. 
Dersom ein mindre sentral lokasjon likevel blir valt, rangerer RMNF Kvamsvegen høgast, framfor 
Moldekleiv.

Under avrøystinga vart framlegget frå Reidar Knutsen sett opp mot kommunedirektøren sitt framlegg: 
Framlegget frå Reidar Knutsen vart vedteke med 6 røyster (Sølvi Knutsen-Sp, Reidar Knutsen, Magne 
Bjørndal, Liv Erstad, Edith Jørgenvik, Svein Arne Vabø) mot 1 røyst (Jannicke Helland).  Else Marie 
Dale-Krf tek saka til orientering.

RMNF- 030/22 uttale:



     RMNF kan ikkje støtta bygging av bufellesskap for 5-6 bebuarar i Skarsvegen 29. Tomta synest lite 
egna for bufellesskap, og det er ikkje ei god løysing å samlokalisera bebuarar med dei utfordingane 
administrasjonen beskriv. Bustadar for menneske med utviklingshemming bør ligge i normale bustad-
miljø med utsikt og lys, gjerne sentralt, og i alle fall ikkje ha institusjonspreg. Om ein bebuar treng 
spesiell skjerming, bør det løysast gjennom lokalisering og tilpassing innanfor eit normalt bustad-
miljøet. Ein bør Ikkje samlokalisera mange bebuarar med utfordrande åtferd og behov for skjerming. 
Kanskje er einebustad då det beste, i alle fall ikkje saman med nokon som er sensitive mot lyd eller 
kan bli ekstra redde og usikre ved utfordrande åtferd frå naboane. Det er mykje viktigare å sikra ei god 
løysing for bebuarane som gjerne skal bu der resten av livet, heller enn å følje opp det administrative 
vedtaket frå Lindås kommune om å kjøpa Skarsvegen 29, og påstandane om stordriftsfordelar og om 
at alternative vil gje betydeleg utsetjing. NFU har heile tida våre imot bufellesskapet i Skarsvegen 29, 
og forsking tilbakeviser påstandane om stordriftsfordelar og sosiale fordelar ved store bufellesskap. 
Dersom ein mindre sentral lokasjon likevel blir valt, rangerer RMNF Kvamsvegen høgast, framfor 
Moldekleiv.

Utval for helse og omsorg 31.05.2022:
Handsaming:
Line M. Valle-tenesteleiar Eigedomsforvaltning og prosjekt og Bernt Fjordheim-tenesteleiar 
habiliteringstenester orienterte og svara på spørsmål.
May-Irene Wergeland-SP sette på vegne av AP, SP og KRF fram følgjande framlegg til uttale: 
Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap. Vi bed administrasjonen koma 
attende med ei utgreiing av tomtealtalternativa på Erstad og Moldekleiv. Desse vurderast opp mot 
einannan ut frå desse premissane:
 

· avstand til naboar
· avstand til trafikkert veg
· avstand til butikk/senter
· støy/uro
· soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging
· moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar
· plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette
· storleik på tomten

Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt

Fellesframlegget frå M.I.Wergeland vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg.
Wergeland sitt framlegg fekk 6 røyster og vart samrøystes vedteke (det var seks medlemmar i utvalet i 
dette møtet).

HO- 025/22 uttale:
Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap. Vi bed administrasjonen koma 
attende med ei utgreiing av tomtealtalternativa på Erstad og Moldekleiv. Desse vurderast opp mot 
einannan ut frå desse premissane:
 

· avstand til naboar
· avstand til trafikert veg
· avstand til butikk/senter
· støy/uro
· soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging
· moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar
· plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette
· storleik på tomten



Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt.

Alver formannskap 02.06.2022:
Handsaming:
Framlegg frå S.Sekkingstad-SP:
Formannskapet sender saka tilbake til utval for helse og omsorg for ny politisk handsaming. 
Formannskapet ber om at utval for helse og omsorg vurderer gildskap før handsaming av saka.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

FO- 066/22 Vedtak:
Formannskapet sender saka tilbake til utval for helse og omsorg for ny politisk handsaming. 
Formannskapet ber om at utval for helse og omsorg vurderer gildskap før handsaming av saka.

Utval for helse og omsorg 06.09.2022:
Handsaming:
Utvalsleiar Ståle Hauge-AP reiste spørsmål om May-Irene Wergeland-SP er inhabil i saka.
Utvalet erklærte Wergeland inhabil, og ho deltok ikkje i handsaminga av saka.
Astrid Anne Fjeldstad-SP gjekk inn i utvalet i Wergeland sin stad.

Sølvi Knudsen-SP sette fram følgjande framlegg til uttale:
Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap. Vi bed administrasjonen koma 
attende med ei utgreiing av tomtealternativa på Erstad og Moldekleiv. Desse vurderast opp mot 
einannan ut frå desse premissane:
· avstand til naboar
· avstand til trafikert veg
· avstand til butikk/senter
· støy/uro
· soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging
· moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar
· plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette
· storleik på tomten
- kostnadsoverslag inkludert naudsynt investeringar i infrastruktur for å realisere prosjekte.

Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt.

Alexander Helle-R sette fram kommunedirektøren sitt framlegg:
Kommunestyret vedtek byggjeprogram for nytt bufellesskap for menneske med utviklingshemming slik 
det ligg føre i saka.

Under røysting vart dei to framlegga sett opp mot kvarandre.

S.Knudsen-SP sitt framlegg fekk 6 røyster (Sølvi Knudsen-SP, Thore Helland-SP, Astrid Anne 
Fjeldstad-SP, Ståle Hauge-AP, Kirsti Gjetle Floen-AP, Roy Bø-UAVH)).
Alexander Helle-R sitt framlegg fekk 2 røyster (Alexander Helle-R, Else Marie S. Dale-KRF)

HO- 032/22 uttale:
Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap. Vi bed administrasjonen koma 
attende med ei utgreiing av tomtealternativa på Erstad og Moldekleiv. Desse vurderast opp mot 
einannan ut frå desse premissane:
· avstand til naboar
· avstand til trafikert veg
· avstand til butikk/senter
· støy/uro
· soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging
· moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar
· plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette
· storleik på tomten
- kostnadsoverslag inkludert naudsynt investeringar i infrastruktur for å realisere prosjektet.



Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt.

Alver formannskap 08.09.2022:
Handsaming:
Framlegg frå S.Knudsen-SP:
1. Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap. 

Framlegget vart vedteke med 11 røyster, mot 2 (A.Hetlebakke-KRF og A.Byrknes-KRF)

2. Vi bed administrasjonen koma attende med ei utgreiing av tomtealtalternativa på Erstad og 
Moldekleiv. Desse vurderast opp mot einannan ut frå desse premissane:
 · avstand til naboar
 · avstand til trafikert veg
 · avstand til butikk/senter
 · støy/uro
 · soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging
 · moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar
 · plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette
 · storleik på tomten
- kostnadsoverslag inkludert naudsynt invisteringar i infrastruktur for å realisere prosjekte.
 Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

Framlegg frå A.Hetlebakke-KRF:
-Mogeleghetsstudiet for Skarsvegen 29 må gjerast ferdig og behandlast før endeleg vedtak om denne 
lokasjonen blir tatt.

Framlegget fekk 2 røyster og fall (A.Hetlebakke-KRF og A.Byrknes-KRF)

-Det må vera ope for andre lokasjonar enn Kvamsvegen og Moldekleiv.

Framlegget vart vedteke med 12 røyster, mot 1 røyst (Liv Hopland van der Kooij-SP)

FO- 082/22 innstilling:
1. Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap. 

2. Vi bed administrasjonen koma attende med ei utgreiing av tomtealtalternativa på Erstad og 
Moldekleiv. Desse vurderast opp mot einannan ut frå desse premissane:
 · avstand til naboar
 · avstand til trafikert veg
 · avstand til butikk/senter
 · støy/uro
 · soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging
 · moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar
 · plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette
 · storleik på tomten
- kostnadsoverslag inkludert naudsynt invisteringar i infrastruktur for å realisere prosjekte.
 Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt.
-Det må vera ope for andre lokasjonar enn Kvamsvegen og Moldekleiv.

083/22: Evaluering: Styringsgruppa sin prosess med kommuneplanen sin samfunnsdel for 
Alver kommune 2022-2034
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

· Saka blir lagt fram til politisk drøfting



Alver formannskap 08.09.2022:
Handsaming:
Orientering ved Line T.Waage rådgjevar plan.

FO- 083/22 Vedtak:
Saka vart drøfta.

084/22: NOU 2022: 6 «Nett i tide – om utvikling av strømnettet» Høyringsuttale
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

1. Alver kommune sluttar seg til framlegga i NOU 2022: 6 «Nett i tide – om utvikling av 
strømnettet», under føresetnad om at den kommunale påverknaden i saksprosessen ikkje 
vert redusert.

2. Alver kommune rår til at det snarast vert utarbeidd ein nasjonal plan for utbygging av nett og 
kraftproduksjon, tilsvarande som NTP fungerer for vegbygging. 

Alver formannskap 08.09.2022:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 084/22 innstilling:
1. Alver kommune sluttar seg til framlegga i NOU 2022: 6 «Nett i tide – om utvikling av 

strømnettet», under føresetnad om at den kommunale påverknaden i saksprosessen ikkje 
vert redusert.

2. Alver kommune rår til at det snarast vert utarbeidd ein nasjonal plan for utbygging av nett og 
kraftproduksjon, tilsvarande som NTP fungerer for vegbygging. 

085/22: Miljøløftet - Statusrapport 2021
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Alver kommune tek Miljøløftet sin statusrapport for 2021 til etterretning.

Alver formannskap 08.09.2022:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke

FO- 085/22 innstilling:
Alver kommune tek Miljøløftet sin statusrapport for 2021 til etterretning.

086/22: TV-aksjonen 2022 - Leger uten grenser
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Alver kommune løyver kr. 50 000,- i kommunebidrag til TV-aksjonen 2022

Alver formannskap 08.09.2022:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 086/22 Vedtak:
Alver kommune løyver kr. 50 000,- i kommunebidrag til TV-aksjonen 2022

087/22: Søknad frå fellesrådet om tilskot til tomtekjøp Frekhaug



Møte vart lukka i denne saka jf. Offl. § 13 1. ledd og fvl. § 13 1. ledd nr. 2 

088/22: Økonomiplan 2023-2026
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

2. Framlegg til økonomiplan drift og rammer for 2023 i samsvar med § 5-4 bevillingsoversikt drift 1A 
og 1B vert vedteke.
Budsjett for 2023 vert oppdatert med lønns og prisvekst i samsvar med framlegg til statsbudsjettet 
for 2023, og vert lagt fram for kommunestyret til behandling i desember 2022. 

3. Framlegg til investeringsplan for perioden 2023-2026 og investeringsbudsjettet for 2023 vert 
vedteke i samsvar med § 5-5 bevillingsoversikt investering 2A og 2B. 
Kommunedirektøren oppdaterar investeringsbudsjettet for 2023 i samsvar med eventuell endring i 
framdrift på prosjekta som pågår i 2022. Dette betyr at eventuelle framdriftsjusteringar per 2. 
tertialrapport vert tatt inn i budsjettframlegget som blir vedtatt i desember.

4. Kommunestyret ber kommunedirektøren om å setje i gang takseringsarbeid for 
næringseigedomar. Kommunestyret ber om å få lagt fram ei eiga sak i løpet av 2023 kor det går 
fram kva resultatet av takseringsarbeidet er, og ulike alternativ for utskriving av eigedomsskatt på 
næring. Dette skal leggjast fram i god tid før kommunestyret skal fatte vedtak om innføring av 
eigedomsskatt på næring i samband med budsjettvedtaket for 2024. Taksteringsarbeidet skal 
finansierast med bruk av disposisjonsfond, og kostnaden skal takast inn i rapporteringa for 1 
tertialrapport 2023 når det har vøre gjennomført anbud og prisen på å gjennomføre 
takseringsarbeidet er kjent.

Eldreråd 05.09.2022:
Handsaming:
Janne Sund-kommunalsjef økonomi orienterte og svara på spørsmål om framlegg til økonomiplan 
2023-2026 i felles orienteringsmøte for eldrerådet og RMNF.
I eldrerådet vart det sett fram følgjande framlegg til uttale:
Eldrerådet tar framlagt økonomiplan 2023 - 2026 til etterretning.
Eldrerådet merkar seg at demografiprognosene no blir brukt slik utviklinga i kommunen vår verkeleg 
er.
Eldrerådet anbefalar sterkt at større investeringar no må vente til kommunen sin økonomi er betre. 
Driftsbudsjettet må haldast innanfor rimelege rammer, slik at etablerte tenester ikkje blir ramma for 
hardt før kommuneplanen som er under arbeid er klare.
Eldrerådet meiner at vedtaket om at heile kommunen skal ha del i utviklinga organisatorisk og 
økonomisk framleis bør gjelde.

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til uttale.

ER- 036/22 uttale:
Eldrerådet tar framlagte Økonomiplan 2023 - 2026 til etterretning.
Eldrerådet merkar seg at demografiprognosane no blir brukt slik utviklinga i kommunen vår verkeleg 
er.
Eldrerådet anbefalar sterkt at større investeringar no må vente til kommunen sin økonomi er betre. 
Driftsbudsjettet må haldast innanfor rimelege rammer, slik at etablerte tenester ikkje blir ramma for 
hardt før kommuneplanane som er under arbeid er klare.
Eldrerådet meiner at vedtaket om at heile kommunen skal ha del i utviklinga organisatorisk og 
økonomisk framleis bør gjelde.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.09.2022:
Handsaming:
Saka vert teke til orientering, samrøystes. 

RMNF- 040/22 uttale:



Saka vert teke til orientering. 

Ungdomsråd 05.09.2022:
Handsaming:
Orientering i saka v/Robert Lorang Hansen
Framlegg om å leggje ved notat frå innlegg frå ungdomsrådet til formannskapet som vedtak i saka. 
Framlegget vart samrøystes vedteke.

UR- 031/22 uttale:
Prioriteringar i økonomiplanen:
UR ynskjer fleire tilgjengelege Helsesjukepleiarar på alle skuler!
Døme: Radøy ungdomsskule, kun 1-2 dagar med tilbod, men mykje tid på hausten går bort til 
8.klasse-samtalar, då vert det ikkje tid til dei i 9. og 10. klasse. 

Vi ynskjer kortare ventetid på psykolog for ungdom. Fleire som tek kontakt med psykolog for ungdom, 
vert satt på venteliste og kjem ikkje inn før dei skrik om hjelp. 
Lågare terskel for å komma inn. 

Ungdomsklubbane:
Vi ynskjer oss ein klubb i Knarvik.
Sidan det er tilbod om ungdomsklubb i andre sentrum i kommunen, men ikkje i Knarvik. Vi har Salto i 
Knarvik, men dei er ikkje alltid opne når ungdommen har fri (dei stenger når mange er ferdig på 
skulen, 15.30).

Helsestasjon for ungdom
Betre opningstider.
Onsdag 15.30-18.30 er for lite, og færre ungdom får snakket med lege og helsesjukepleiar. Prioriter 
fleire opningsdagar, eller lengre opningstid. 

Uteområdet på skulane
Gode uteområde = meir sosial (både barne og ungdomsskule). 
Barneskule har ofte gode uteområde, men ungdomsskulane har ikkje like gode. 
Vi ynskjer at alle ungdomsskulane har gode uteområde. 

Miljøterapeuter i ungdomsskulen
Lindås ungdomsskule mista sin miljøterapeut i vinter. Vi ynskjer at alle ungdomsskulane har tilbod om 
miljøterapeuter!

Administrasjonsutval 07.09.2022:
Handsaming:
Sak 22/22 vart handsama før sak 21/22
Framlegg fra Ø.Oddekalv-AP:
Saka vert teke til orientering.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

ADM- 022/22 uttale:
Saka er teke til orientering.

Alver formannskap 08.09.2022:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg fekk ingen røyster og fall
Framlegg frå S.Knudsen-SP:
Kommunestyret ber om ei eiga sak med forslag til tiltak for å spare straumutgifter.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

Framlegg frå A.Byrknes-KRF:
Punkt 1 og 2 tas til orientering
Punkt 3 som det står.



Framlegget vart samrøystes vedteke.

FO- 088/22 innstilling:
Kommunestyret ber om ei eiga sak med forslag til tiltak for å spare straumutgifter.
Punkt 1 og 2 tas til orientering
Punkt 3 som det står.

089/22: Melding/orientering til formannskapet 08.09.2022
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Meldinga vert teke til orientering

Alver formannskap 08.09.2022:
Handsaming:
Ekstraorientering:

· NGIR IKS ved dagleg leiar Bjørn Berg og økonomisjef Ove Christian Fredriksen
· Investeringar ved tenesteleiar eigedom/prosjekt Line Merete Valle

Det vart stild spørsmål om habilitet til orienteringa - godshamnprosessen - frå A.Byrknes-Krf og 
Ø.Oddekalv ( begge styremedlem i Bergen Hamn) og N.Bognøy (tidelgare varamedlem i Bergen 
Hamn) Formannskapet gjorde samrøystes vedtak om at A.Byrknes og Ø.Oddekalv er inhabile, Nina 
Bognøy er habil i denne orienteringa. 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 089/22 Vedtak:
Meldinga vert teke til orientering



Orientering Formannskapet 08.09.2022

Prosjekt leiing, kvalitetsforbetring og ressurseffektiv drift 

2021-2024

Eva Mikkelsen







Habiliteringstenester/ psykisk helse og rus og tiltak gjeldande for heile sektoren

Framlegg økonomiplan 2023-2026



Økonomipl

an 2022-

2025

Framlegg til 
Økonomiplan 2023-
2026 

Tema Sum

2023 Samlokalisering av avlastingstenester  til barn og unge– viser til KO 28.10.21 sak 121/21. 
Ny sak haust 2022

- 1 200`

Avslutting av individuelt tiltak - 800`

2024 Habiliteringstenester/psykisk helse og rus og tiltak gjeldande for heile sektoren
Nye tiltak helse og omsorg
Sektor – planlegge og etablere tiltak:
✓ Planlegge og iverksette tiltak jfr KS nettverk over. 
✓ Effekt av arbeid med styringsdata jfr refusjonsgrunnlag ress.krevande tenester. 
✓ Effekt av føringar i kommunedelplan helse, sosial og omsorg
✓ Kapasitet bustad for alternativ lokalisering   
✓ Andre tiltak. 

- 10 000
- 5 000`

2025 Habiliteringstenester/psykisk helse og rus og tiltak gjeldande for heile sektoren

Nye tiltak helse og omsorg

- 7 300`

- 5 000`







Framlegg økonomiplan 2023-2026



UTKAST




